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Besvarelse af spørgsmål nr. 966 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 966 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 8. maj 2024. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Betina Kastbjerg (DD). 
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Spørgsmål nr. 966 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren oplyse, hvor stor en procentdel af de 
fængselsbetjente, som stoppede i kriminalforsorgen i 2015-
2024, der stoppede på grund af sygefravær/sygdom, fordelt på 
år og institution?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 
 

”Direktoratet for Kriminalforsorgen kan oplyse, at 
procentandelen af afgange med sygdom som årsag for 
fængselsbetjentenes fratrædelse varierer betydeligt fra år til år, 
jf. tabel 1.  
 
 

Tabel 1  

Fængselsbetjente fratrådt pga. af sygdom, 2015-2024 (1. kvt.) (ekskl. enhedsledere og -chefer) 

 Pct.  2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 
 Gennemsnitlig afgang pga. 
sygdom (Total for alle 
institutioner)  

25,3 14,1 23,8 19,1 35,1 36,0 20,7 26,6 28,0 9,1 

Anm.: Data er hentet fra Kriminalforsorgens Personalesystem den 14. maj 2024. Der tages forbehold for 
efterregistreringer. Opgørelsen dækker fængselsbetjente, der har haft afgang fra matrikler i Danmark.”  

 
For en opgørelse over fængselsbetjente, der grundet sygefravær/sygdom 
stoppede i kriminalforsorgen i 2015-2024 (1. kvartal), fordelt på både år og 
institutioner henvises til vedlagte fortrolige bilag.  Justitsministeriet skal 
anmode om, at bilaget behandles fortroligt, da det indeholder oplysninger 
om helbredsmæssige forhold, som vil kunne henføres til enkeltpersoner. Det 
skyldes, at afgangstallet pr. institution er relativt lille, og at der derfor er 
risiko for, at de enkelte fratrådte fængselsbetjente kan identificeres.  
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